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Voorwoord 
2024 is alweer bijna voorbij. Voorbij gevlogen kan ik wel zeggen. 
Er is wederom veel gebeurt op, maar vooral ook rondom, onze 
bedrijven. Daar waar blauwtong ons in 2023 nauwelijks raakte 
was dat in 2024 een heel ander verhaal. Velen van u zullen dat tot 
op de dag van vandaag nog dagelijks ondervinden. 
 
Groeizaam was het op de plekken waar men in het voorjaar vroeg 
terecht kon. Maar er waren ook zeker plekken waar het hele jaar 
geen trekker heeft kunnen komen. 
 
Ongeacht deze omstandigheden is de wereld om ons heen 
onrustig geweest/gebleven. Met de oorlogen in het (Midden-) 
Oosten relatief ver bij ons vandaan en de (regelmatig 
verrassende) keuzes van onze buren/collega’s om te stoppen met 
hun bedrijf heel dichtbij huis. Dit laatste veelal het gevolg van 
gebrek aan duidelijke regelgeving wat zorgt voor onzekerheid voor 
een stabiel toekomstperspectief. Ik zie energieke ondernemers die 
vol positieve energie in een bedrijf zijn gestapt, maar die door alle 
onzekerheid nu kiezen voor de duidelijkheid van een 
stoppersregeling. De enige duidelijkheid waar de overheid 
schijnbaar wél mee kan komen. Ik heb respect voor de keuzes die 
hierin individueel gemaakt worden. Tegelijkertijd zie ook de 
uitdagingen die dit met zich meebrengt voor diegenen die 
doorgaan en niet te vergeten de periferie om ons heen. Want ook 
bij deze laatste partijen zijn de uitdagingen groot en zijn of worden 
reorganisaties onvermijdelijk. De politiek lijkt echter nog niet te 
beseffen dat ook de rekening op het bordje van de primaire sector 
gaat belanden. 
 
Dit hoeft allemaal geen probleem te zijn, mits de waardering, maar 
zeker ook de prijzen voor onze mooie producten maar betaald 
blijven worden. Dit laatste geeft dan toch nog een positieve 
afsluiting van mijn voorwoord en dit jaar, de prijzen voor eieren, 
vlees, aardappelen en melk liggen op een bovengemiddeld niveau 
en vooruitzichten zijn positief gestemd. 
 
Zoals u van ons gewend bent, geven we in de december-
nieuwsbrief een overzicht van waar we ons als LTO afdeling Oost 
Achterhoek het afgelopen jaar mee bezig gehouden hebben. 
 
Ik wens u en uw familie, namens het bestuur, heel mooie 
feestdagen en een heel gezond en succesvol nieuw jaar! 

Stefan te Selle 
 

 
 
 
 
 
 

 
 
Scope 12 keuring 
We hebben van verschillende mensen te horen gekregen dat 
het erg moeilijk is om oudere installaties met zonnepanelen op 
daken goedgekeurd te krijgen voor de Scope 12 keuring. 
Dit komt omdat er destijds bij installatie, geen of minder strenge 
eisen waren. Dit geeft in veel gevallen moeilijkheden om de 
installatie, maar ook om de stal onder de panelen verzekerd te 
krijgen of te houden. Om dit weer in orde te krijgen moeten in 
veel gevallen alle panelen van het dak af en daarna er weer op 
volgens de huidige eisen. In veel gevallen is dit een kostbaar 
gebeuren. 
 
Wij willen inventariseren hoe groot dit probleem is. 
Als dit bij u ook speelt laat het ons weten en geef dit per mail of 
telefonisch door aan  André Wikkerink.  
wikkerinkcv@outlook.com of 0613445454 

André Wikkerink 
 

 
 
 
Ledenavond vakgroep melkveehouderij. 
Op onze uitnodiging zijn Harm Albring en Elzemieke Havenga 
naar de Radstake gekomen om ons het een en ander te 
vertellen over met name de mestproblematiek. In het eerste 
gedeelte van de avond was het belangrijkste punt het 
convenant dierwaardige veehouderij. Dit als alternatief voor het 
amendement van de Partij voor de Dieren. Vanuit ZuivelNL is 
dit convenant opgesteld met o.a. de Dierenbescherming en het 
CBL. Zit je er nou op te wachten om dit samen met de 
Dierenbescherming te doen ? Nee, absoluut niet. Maar dit was 
een eis vanuit de overheid. Het enige wat wel pleit voor de 
Dierenbescherming, is dat zij wel in de gaten hebben dat als zij 
enkele van hun wensen ingevuld willen hebben dat wij wel geld 
moeten verdienen, anders wordt het niet wat. 
Het zal jullie wel niet verbazen dat het geheel een moeizaam 
proces is geweest, de ideeën van de Dierenbescherming liggen 
behoorlijk ver van onze ideeën af. En daarnaast is het ook 
lastig onderhandelen met het CBL over de opbrengstprijzen. 
Een ander heikel punt in het geheel is vergunningverlening. Als 
wij als veehouders een aanpassing moeten/willen doen aan de 
stal, dan is er weer een nieuwe vergunning nodig. Laat dat nou 
net een groot drama zijn tegenwoordig. En zp zijn er nog wel 
meer punten die essentieel zijn om de ambities genoemd in het 
convenant te laten slagen. Dat is dus ook een belangrijk 
hoofdstuk in het convenant, zaken zoals geld verdienen, 
vergunningverlening, tijdspad etc. moeten wel goed geregeld 
zijn. Om niet voor de muziek uit te lopen, kunnen we nog niet 
wat mededelen over de inhoud, dat komt begin volgend jaar. 
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Het tweede gedeelte van de avond ging over de 
mestproblematiek. Naast het plaatsingsprobleem als gevolg van 
de afbouw van de derogatie (stikstof probleem) is er nog  het 
probleem van de mestplafonds. Deze moet met 10 % zakken 
volgend jaar. Dit is dan weer een fosfaat probleem. Minister 
Wiersma heeft per sector, rekening houdend met de inschrijvingen 
voor de LBV en LBV + nieuwe plafonds ingesteld voor volgend 
jaar en afromingspercentages bij de handel in dier- en 
fosfaatrechten. Wordt het verlaagde mestplafond volgend jaar 
overschreden dan dreigt er een generieke korting. Iets wat 
niemand wil. Om dit proberen voor te blijven zijn een aantal 
partijen, te weten LTO, Agractie, NMV, NAJK, DDB, Natuurweide 
en Netwerk Grondig, bezig met een eventueel vrijwillig 
reductieplan. De kern van dit plan bestaat er uit dat boeren 
vrijwillig en tegen een beste vergoeding, minder vee gaan houden 
de komende drie jaar. Na deze drie jaar zijn ze weer vrij om terug 
te gaan naar de oude situatie. Het grote probleem is echter wel de 
vergoeding. Minister Wiersma heeft al aangegeven dat de sector 
dit zelf moet regelen. Hoe de vergoeding precies geregeld gaat 
worden en hoeveel de vergoeding zou moeten bedragen is nog 
niet helemaal bekend. Vanuit de zaal kwam er mooi wat reactie op 
dit plan, wat mee genomen gaat worden in de verdere 
ontwikkeling. Mocht dit vrijwillige reductieplan er komen, dan moet 
het wel ergens in het eerste kwartaal van 2025 in werking treden. 
Er is best wat te zeggen voor zo’n plan, maar de financiering is 
zeer lastig en er zitten best wel wat mitsen en maren aan. Je gaat 
dan zelf voor een krimp van de sector, niet iets wat je wilt. 
Al met al kreeg je het gevoel dat LTO, ondanks hun volle inzet, 
totaal klem zit tussen de politieke realiteit en het ledenbelang. 

André Ormel 
 
N-regeling bestemmingsplan gemeente Aalten 
Het is al weer een hele tijd stil geweest omtrent dit onderwerp. Om 
diverse redenen heel bewust gebeurd. Zoals jullie wellicht nog 
weten heeft Locis, in onze opdracht, een plan neergelegd bij de 
gemeente hoe dit probleem op te lossen. Niet alle bedrijven waren 
dan in één keer geholpen, maar er staat wel duidelijk op papier 
hoe dit in de loop van een aantal jaren opgelost kon worden. Niet 
onbelangrijk bij eventuele handhavingsverzoeken. Dat niet alle 
bedrijven in een keer geholpen zijn, is vooral het gevolg van het 
juridische drijfzand dat het stikstof dossier inmiddels is. Ons plan 
is tevens bekeken door Franca Damen en door enkele 
deskundigen binnen LTO. Door beide partijen werd dit als het 
hoogst haalbare gezien en juridisch als de beste weg.   
Twee weken terug contact gehad met wethouder Kok om te horen 
hoe het ervoor staat en wat er met ons voorstel is gebeurd. In 
tegenstelling tot eerdere berichten vanuit de gemeente is er toch 
wat schot in de zaak gekomen. De gemeente heeft nu een 
uitgewerkt plan dat begin volgend jaar ter inzage komt. Wat er 
uiteindelijk met ons voorstel is gebeurd weten we nog niet. Begin 
volgend jaar horen wij hier meer over. 

André Ormel 
 
Voortgang aanpak vitaal platteland Winterswijk 
Rondom de gebiedsgerichte aanpak is niet veel activiteit te 
vernemen. De voornaamste reden hiervoor is dat de groep die 
een jaar of twee geleden gevormd is vanuit gemeente, 
Waterschap en Provincie een groot verloop kent. Deze kerngroep, 
welke bestaat uit 7 tot 8 personen, is afgelopen half jaar op één 
persoon na volledig uiteengevallen en wordt momenteel opnieuw 
ingevuld. Dit bereikte afgelopen week een nieuw dieptepunt door 
het vertrek van de huidige project leider Gert Jan Braas. Het 
stroperige verloop, gebrek aan duidelijkheid en concreetheid 
vanuit de overheden ligt hieraan ten grondslag. Ter vergelijking is 
de groep met lokale deelnemers vanuit het gebied nagenoeg gelijk 
gebleven.  

 
Ook hier zit wel ergernis dat er weinig concreets gebeurd. Zo 
hadden we vanuit landbouw aangedragen om tenminste een 
start te maken een kavelruil traject. Dit bleek teveel gevraagd 
om daar nu mee te beginnen, de Provincie wil hier niet aan 
beginnen omdat het nog onduidelijk is waar eventuele claims 
liggen voor water en/of natuur. Na de keukentafel gesprekken 
twee jaar terug zijn er afgelopen voorjaar kansenkaarten voor 
landbouw uitgewerkt. Daarnaast is er met het ministerie LVVN 
gesproken over een kleinschaligheidstoeslag, hier hadden we 
om gevraagd. De minister heeft daar in een kamerbrief ook 
over gesproken. Komende jaren wordt dit verder uitgewerkt via 
het ANLB. Dat is het enige concreets dat vooralsnog uit dit 
proces voor de landbouw naar voren is gekomen. Daar stokt 
het voor dit moment wat betreft de gebiedsgerichte aanpak.  
 
Voor water en natuur is men ook wel bezig geweest, maar hier 
hebben we weinig zicht op wat er voor ligt. De verwachting is 
dat de organisatie eerst verder ingevuld moet worden. Medio 
maart volgend jaar moet dit weer op orde zijn. We gaan dan 
verder met de vijfde projectleider. Het spreekt voor zich dat 
nagenoeg iedere betrokkene zich ergert aan het verloop van 
het hele gebeuren. Hier hebben we het ook met elkaar over, er 
moet wel voortuitgang in komen, een keer houdt het op. Wel is 
duidelijk dat de provincie doorgaat met hun Vitaal Landelijk 
Gebied Gelderland, dat onderdeel is van het inmiddels 
geschrapte NPLG. Hiervoor heeft men € 877 miljoen 
beschikbaar en dat geld is gelabeld voor de doelen rondom 
stikstofreductie en natuurherstel. Grofweg de helft is 
beschikbaar voor de Veluwe, een groot gedeelte voor de 
N2000 gebied rondom Winterswijk en een ander gedeelte voor 
de overige gebieden in de provincie. Dit maakt het om wel 
betrokken te blijven in een dergelijk proces, want links- of 
rechtsom heeft men wel doelen waar men wat mee wil en geld 
voor beschikbaar heeft.    

Rudie te Selle  
 

 
Ideeën voor ANLB-pakket? 
Vanuit de VALA kregen we de vraag of er ideeën zijn voor het 
maken van pakketten die kunnen dienen als ANLB-pakket. De 
verwachting is namelijk dat er meer geld via het spoor van het 
ANLB weggezet gaat worden. Dit zal mogelijk niet lukken via 
de huidige pakketsamenstellingen. Ben je dus al goed bezig in 
het kader van landschapswaarden, maar zie jij jouw 
inspanningen nog niet beloond in de vorm van een ANLB-
vergoeding? Dan is dit jouw mogelijkheid om jouw ideeën 
onder de aandacht te brengen bij de VALA. Neem daarvoor 
contact op via telefoonnummer 0575 - 20 20 95 of per mail 
info@de-vala.nl 

Stefan te Selle 
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Informatiemiddag voor gemeenteraad en overleg met de 
wethouders 
In november hebben we voor de gemeenteraadsleden een 
informatiemiddag bij de familie Bomers-Wenneger in Zwolle 
georganiseerd. Hier waren naast veel raadsleden, wethouder 
Hoenderboom en Ard Schenk aanwezig. Tijdens deze 
bijeenkomst kwamen eerst een aantal algemene zaken als 
organisatiestructuur LTO en blauwtong aan de orde. Waarna 
tijdens de rondgang over het bedrijf actuele zaken als 
mestproblematiek, energietransitie, droogtemaatregelen en 
monomestvergisting aan de orde. Naar aanleiding van de 
onderwerpen zijn er goede discussies gevoerd. Na afloop was er  
onder het genot van een hapje en een drankje nog tijd om na te 
praten.  
 

 
 
Een week later hebben we op het gemeentehuis in Lichtenvoorde 
ons periodiek overleg met de wethouders gehad. Hierbij is o.a. de 
Besselinkschans aan de orde geweest hier wordt de GNN verlegd 
waardoor er extra landbouwgrond naar natuur wordt omgezet, wat 
ons inziens zeker niet wenselijk is. 
Daarnaast hebben we een aantal verkeersmaatregelen besproken 
en zijn diverse andere zaken aan de orde geweest.  

LTO commissie Oost Gelre 
 
 
Onderhoud houtwalbeken Vragender / Lievelde 
Rond de jaren 90 zijn er in de ruilverkavelingen diverse 
houtwalbeken aangelegd in Vragender en Lievelde. Het doel was 
dat de beken beschaduwd zouden worden wat weer gunstig is 
voor de waterkwaliteit. Met de aanliggende grondeigenaren is 
destijds afgesproken dat er periodiek groot onderhoud aan deze 
singels zou plaatsvinden, zodat er geen schaduw of begroeiing op 
de agrarische percelen zou komen.  
In de begintijd heeft het beheer volgens afspraak plaats 
gevonden. De laatste jaren liet het onderhoud te wensen over. Het 
gevolg was dat op sommige plekken de begroeiing wel meer dan 
5 meter over de kavelgrens kwam in het land van de agrariër. Hier 
kwamen klachten over en als LTO hebben we vervolgens bij het 
Waterschap aan de bel getrokken. Dit heeft geleid tot een 
bijeenkomst vanuit het Waterschap met de betrokkenen op 30 
oktober. Het waterschap gaf toe dat er achterstallig onderhoud 
was en gaf aan dat het weer opgepakt worden. Inmiddels is het 
beleid bij het waterschap wel gewijzigd ten gunste van de 
ecologie. Dit betekent dat er per type houtwalbeek bekeken wordt 
wat het gewenste beeld is, waarbij niet alles afgezaagd zal 
worden. Aanliggende eigenaren zullen worden meegenomen 
worden in dit proces is er verteld. 

LTO commissie Oost Gelre 
 
 

GLB Pilot Lievelde / Vragender 
In afstemming met de GLB klankbordgroep is het waterschap 
dit jaar in het gebied van Vragender / Lievelde begonnen met 
het meten van de waterkwaliteit en kwantiteit. De kwantiteit, in 
dit geval de grondwaterstand, wordt real-time gemeten op een 
tiental meetpunten in het gebied. Het doel hiervan is om inzicht 
op te doen hoe het grondwatersysteem zich gedraagt bij 
langere periodes van droogte of regen. Hoe loopt het systeem 
(de grondwatervoorraad) vol of juist leeg bij verschillende 
omstandigheden? 
Het gedeelte waterkwaliteit van dit onderzoek richt zich op de 
nutriënten-gehaltes in de ‘haarvaten’ van het watersysteem. 
Maandelijks worden hierbij op een tiental vaste plekken 
watermonsters genomen. De meetlocaties bevinden zich op 
diverse plekken: bij kavelsloten, maar ook vóór en na de 
rioolzuivering. Het doel van dit onderzoek is om inzicht te 
krijgen in de verschillende bronnen van vervuiling, alsmede ook 
om te zien wat de relatie hiervan is met de waterkwantiteit. In 
januari 2025 zal er een informatiebijeenkomst plaatsvinden met 
grondeigenaren in dit gebied. 

LTO commissie Oost Gelre 

 
 
Excursie Esbro 
30 Oktober zijn we met een groep leden op excursie geweest 
naar de Esbro. Een interessante en indrukwekkende middag. 
Na een korte inleiding over de pluimveewereld en de 
geschiedenis van de Esbro hebben we een rondleiding gehad 
door de slachterij en de verpakkingslijn.  Zoals al gezegd was 
dit interessant en indrukwekkend. Enerzijds is de hele techniek 
van de slachtlijn interessant om te zien, er komt heel wat bij 
kijken. Anderzijds is het ook wel indrukwekkend om te zien 
hoeveel handen er nog aan te pas komen. In totaal werkt er 
maar liefst 1.000 man/vrouw in de slachterij en verpakking. 
Iedere dag wordt er om 4.00 uur gestart met het slachten van 
de 240.000 kippen. Dit wordt gedaan in twee ploegen van 
negen uur. ’s Avonds om 22.00 uur worden de laatste kippen 
geslacht en start er een schoonmaakploeg van vijftig man. 
Deze schoonmaakploeg is om 3.00 uur klaar, zodat ze om 4.00 
uur weer kunnen beginnen met slachten. 
 
Na de rondleiding het vervolg van de presentatie gehad. Twee 
zaken zijn mij vooral bijgebleven. Het eerste is de invoering van 
het beter leven concept. Dit heeft in ieder geval de laatste jaren 
zijn vruchten afgeworpen. Doordat er maar voor 67 % wordt 
opgezet is er schaarste ontstaan wat de prijs ten goede is 
gekomen. Er zijn de laatste jaren dan ook goede financiële 
cijfers geschreven in zowel de vlees- als de legsector.  
 
Het tweede is het “personeelsprobleem”. Van de 1.000 mensen 
die in de slachterij werken is het overgrote deel Oost-Europees. 
Als je je dan ook nog bedenkt dat er iedere week 50 nieuwen 
beginnen in de slachterij, dan snap je wel dat het een hele klus 
is om genoeg personeel te houden c.q. te vinden.  
 
Vanwege het grote aantal aanmeldingen zijn we met de Esbro 
nog in overleg om een  tweede en derde datum te vinden voor 
deze interessante excursie. 

André Ormel 
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Kennismaking Ger Koopmans en Kerstborrel 2024 
Woensdagavond 11 december was Ger Koopmans te gast in 
onze afdeling. Ger is inmiddels ruim een half jaar aan de slag 
als voorzitter van LTO Nederland. Dus de hoogste tijd om eens 
met hem kennis te maken en hem kennis te laten maken met 
onze afdeling. 
We hadden een mooi gevulde zaal bij de Radstake. Na zichzelf 
voorgesteld te hebben ging Stefan te Selle met Ger in gesprek 
over zijn motivatie om te solliciteren op deze functie, zijn 
ambities en doelen in deze rol. Natuurlijk kwam ook de 
actualiteit aan de orde met de dossiers waarmee hij nu actief is, 
welke hem zorgen baart en waar hij ruimte ziet in het politieke 
speelveld. 
Overduidelijk een rol waar netwerk, heel veel overleg, bondjes 
smeden en beweegredenen van je opponent kennen cruciaal 
zijn. Een rol die Ger op het lijf geschreven is zo bleek. We 
kunnen na deze avond concluderen dat we een energieke en 
inhoudelijke sterke vechter aan het roer van onze vereniging 
hebben staan die ook de politieke wegen en het spel goed kent. 
Om met een positief naar de borrel te kunnen gaf hij aan waar 
de kansen voor de sector liggen. En dat is vooral bij je zelf, 
zeker in deze tijd met goede prijsvorming voor onze producten. 
Zijn uitspraak “D’ran, d’rop en d’reuver” was dan ook een 
prachtige en positieve afsluiting van de avond. 
Afsluitend was er ruim de tijd om gezellig na te praten onder het 
genot van een hapje en een drankje. Bij het naar huis gaan was 
er voor alle aanwezigen een lekkere banketstaaf, aangeboden 
door ons als afdeling. 
Bestuur Oost-Achterhoek  
 
Bestuursleden LTO Noord-Oost Achterhoek  
Stefan te Selle – Voorzitter………………….T 06-55700534 
Liesbeth Prinsen – Secrt/P.meester………. T 06-22754602 
Pascal Klein Holkenborg .............................T 06-46546678 
Gerben Obbink …………………………....…T 06-20905048 
André Ormel…………………….…………….T 06-30565311 
Rudie te Selle ………………………...….…..T 06-12082019 
Mark Wenneger………… ............................T 06-22174036 
André Wikkerink ..........................................T 06-13445454 
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Belangenbehartiging LTO Oost Achterhoek 2024 
 
Oost Achterhoek Algemeen 

• In februari was onze ALV bij de Smits Groente en Fruit 
in de Heurne. Hierbij name Jennifer de Jong na 4 jaar 
afscheid als bestuurslid en werden André Ormel en 
Liesbeth Prinsen-te Peele herkozen voor een periode 
van 4 jaar 

• In april hadden we een druk bezochte vakgroep 
Melkveehouderij-avond met Erwin Wunnekink. Hierbij 
kwamen de uitdagingen rondom verlies derogatie, de 
lobby bij het nieuwe kabinet en de aanstaande 
Europese verkiezingen aan de orde. 

• In de zomer zijn in de verschillende gemeentes van 
onze afdeling weer mooie fietstochten georganiseerd of 
gefaciliteerd. 

• We hebben de vakgroepavond Melkveehouderij naar 
onze afdeling gehaald en daar uitgebreid gediscussieerd 
over te kiezen route om te voldoen aan de verlaging van 
het fosfaatplafond, verlies derogatie en ook is 
stilgestaan bij de perikelen rondom het convenant 
Dierwaardige veehouderij. 

• Een half jaar na zijn aantreden hebben we in december 
kennisgemaakt met onze nieuwe voorzitter LTO 
Nederland, Ger Koopmans. Een mooie avond die we 
hebben afgesloten met een vroege Kerstborrel. 

• Door het afschieten van het NPLG en het bijbehorende 
budget heeft ook de Provinciale en regionale 
gebiedsaanpak wat vertraging / stilstand gekend. 

 

Gemeente Aalten 

• Zomeravondbijeenkomst LTO Aalten, Excursie bij 
Germains Seed Technology. Met aansluitend een 
barbecue. 

• Omgevingsvisie, Met ingang van 1-1-2024 is de 
omgevingswet in werking getreden. Eén van de 
bouwstenen van de omgevingswet is de 
omgevingsvisie. We hebben als LTO onze eigen visie 
aangeboden aan de gemeente en betrokkenen bij de 
omgevingsvisie. Dit jaar zijn er al de nodige gesprekken 
geweest over de verschillende onderdelen van de 
omgevingsvisie. 

• Bijeenkomst met gemeenteraad Aalten, Bijeenkomst 
georganiseerd voor de gemeenteraad van Aalten. Doel 
was om de raadsleden bij te praten over de actualiteiten 
die op dit moment spelen in de landbouw en wat dit kan 
betekenen voor het buitengebied van Aalten. Alle 
politieke partijen waren aanwezig.  

• Kapverordening gemeente Aalten, De gemeente 
Aalten is gestart met het actualiseren van de 
kapverordening die stamt uit 2011. De gemeente wil 
hierbij gebruik van kennis en ervaring uit het 
buitengebied. Als LTO hebben we hier ook onze input 
geleverd.  

• SAAP, Afvaardiging vanuit LTO in het DB van het 
SAAP. 

• Regeling Stikstof, Overleg met de gemeente over de 
Regeling Stikstof depositie in het bestemmingsplan. Met 
de Regeling Stikstof van de gemeente komt een groot 
aantal bedrijven in de knel met de NB vergunning of 
PAS melding. LTO heeft het initiatief genomen om hier 
een oplossing voor te zoeken die ook juridisch overeind 
blijft. 

• Overleg Stichting Praktijkonderwijs Agrariërs, 
Overleg met Schaersvoorde om te komen tot een 
betere invulling van de praktijklessen voor het Groen 
onderwijs. 

• Mobiliteitsplan gemeente Aalten, Het 
mobiliteitsplan omvat alles wat met vervoer heeft te 
maken, dus wandelen, fietsen, auto, 
landbouwverkeer etc. Hierbij zijn we vanaf het begin 
betrokken. We hebben een aantal punten 
aangegeven die voor ons als landbouw belangrijk 
zijn. 

• Huiskamerbijeenkomsten Aalten, Er zijn twee 
huiskamerbijeenkomsten gehouden in Aalten. Op 
beide bijeenkomsten was Bert Zandman voorzitter 
regio Oost aanwezig. De leden, waaronder een mooi 
aantal jongeren, hebben een groot aantal 
onderwerpen op tafel gelegd. Onderwerpen waar ze 
zich zorgen over maakten, onderwerpen waar ze 
graag verduidelijking wilden hebben over de inzet 
van LTO, het reilen en zeilen in Den Haag en Brussel 
enz. 

• Gesprek Wethouders Aalten, Overleg met de 
Wethouders van de Gemeente Aalten over o.a. 
actualiteiten, energie, ruimtelijke ordening, 
bermbeheer. 

• Fietstocht “de boer op”, ook dit jaar is er in de 
zomer weer een mooie fietstocht georganiseerd in 
het buitengebied van Aalten. 

• 1001 ha kruidenrijk grasland ook in Aalten, 
Tijdens een overleg met de gemeente hebben we de 
actie 1001 ha kruidenrijk grasland besproken. Naar 
aanleiding hiervan heeft de gemeente Aalten €15.000 
gedoneerd aan 1001 ha. Daardoor kunnen alle 
melkveehouders en andere graslandtelers in Aalten 
met een korting van €150,- per ha 
graskruidenmengsels bestellen. Dit kan in Aalten tot 
een maximale perceel oppervlakte van 6 ha.  

• KeurmerkVeiligBuitengebied, LTO is betrokken bij 
het KeurmerkVeiligBuitenGebied in Aalten. 

• Uitvoering project, “ondersteuning van de 
toekomstige generatie boeren in de gemeente Aalten 
vanuit de oude CBTB gelden. Bij het behalen van 
een trekker rijbewijs 250,- euro en bij 
bedrijfsovername 1.000,-.  

• AJK, Veel contact met het AJK. 

• Scholenproject, Het jaarlijkse scholenproject om de 
groepen 7 en 8 van de basisscholen te laten zien wat 
er gebeurt op een boerderij. Alle basisscholen in de 
gemeente Aalten zijn uitgenodigd. 
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Gemeente Oost Gelre 

• Verkeer: We nemen deel aan de gemeentelijke 
klankbordgroep mobiliteitsplan. 

• Gemeenteraad: We hebben een informatiemiddag op 
een melkveebedrijf gehouden voor de gemeenteraad 
waarbij actuele zaken de revue passeerden zoals 
mestproblematiek en de energietransitie. 

• Overleg college: Periodiek overleg gehad met college 
over diverse onderwerpen zoals omgevingsvisie, aanleg 
natuur, etc. 

• Excursie: Interessante excursie naar de biovergister 
van Waterstromen in Lichtenvoorde, waar o.a. het 
afvalwater van een leerlooierij verwerkt wordt. 

• Houtwalbeken: Inzet om het onderhoud aan de 
houtwalbeken weer aan de gang te krijgen. 

• GLB pilot: Via project GLB Vragender / Lievelde 
worden er metingen verricht naar de waterkwaliteit en 
kwantiteit. 

• Veilig Buitengebied: Deelname aan de gemeentelijke 
werkgroep Veilig Buitengebied. 

• Kavelruil: Er zijn afgelopen jaren enkele ruilingen 
geweest. Project loopt nu ten einde. 

 
 
Gemeente Oude IJsselstreek 
Het afgelopen jaar hebben we met wisselend succes ons bezig 
gehouden met de volgende onderwerpen: 

• Mobiliteitsplan van de gemeente. Wij hebben 
aangedrongen op geen of dan wel zo min mogelijk 
verkeersdrempels in het buitengebied. 

• Veilig buitengebied. Dit overleg loopt stroef want alleen 
met mooie woorden wordt het niet veiliger. 

• PASmelder. Er bij gemeente en provincie op 
aangedrongen met oplossingen te komen echter het is 
nog steeds een groot probleem. 

• Stroomkabel van Ulft naar Varsseveld. Ondersteuning 
georganiseerd voor aanliggende grondeigenaren. 

• VAP beleid of te wel rood voor rood regeling. Het is 
goed dat oude stallen nu opgeruimd kunnen worden. 
Echter we zijn minder blij met het geven van punten 
voor groen aanplant waardoor er mogelijk weer 
agrarische grond verdwijnt 

• Parkeren Huis Landfort. Dit is besproken in ons 
tweejaarlijks gesprek met het college. Eerst zouden het 
verschillende drempels worden, maar nu is het een 
lager langer plateau geworden. 

• Ook onder onze aandacht de mogelijke 
natuurbegraafplaats te Sinderen. 

• Najaarsexcursie. Deze was bij Manage Diekshuus in 
Gendringen. Het was erg mooi om te zien dat het bedrijf 
met veel liefde en passie wordt geleidt. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Gemeente Winterswijk 

• Gemeente Winterswijk - WCL: Enkele 
bestuursleden vanuit Winterswijk hebben zitting in 
het WCL-bestuur. De stichting stelt zich ten doel een 
bijdrage te leveren aan te formuleren en uit te voeren 
beleid voor behoud, herstel en ontwikkeling van het 
buitengebied van Winterswijk. Belangrijke zaken zijn 
o.a. Vitaal Platteland en de traditionele 
landbouwplastic inzameling. Ook hebben we een 
avond georganiseerd over de blauwtong in het WCL. 
We zijn met 2 personen vertegenwoordigd vanuit 
LTO.  

• Gebieds Gerichte Aanpak Winterswijk Provincie 
Gelderland, Waterschap Rijn en IJssel, Stichting 
WCL, met goede vertegenwoordiging vanuit LTO, en 
de gemeente Winterswijk hebben vorig jaar doorstart 
gemaakt met de Gebiedsaanpak Vitaal Platteland 
Winterswijk. Doel is een toekomstbestendig 
buitengebied. sociaal, economisch en ecologisch 
toekomstperspectief. Behoud, herstel en ontwikkeling 
van het landschap en de leefbaarheid staan daarbij 
centraal.  

• Folieactie: Begin juni is de jaarlijkse folieactie 
gehouden op de locaties Huiskamp en loonbedrijf 
Miste. De folieactie is een WCL-project dat door LTO 
met o.a. mankracht wordt ondersteund. Dit jaar is er 
ruim 60 ton aan landbouwplastic ingezameld 

• Gesprek met wethouder Fleuren. Grofweg twee 
keer per jaar hebben we als commissie een gesprek 
over de actualiteiten met de wethouder. Hoe is het in 
de sector is een thema, maar ook punten van kritiek 
op gemeentelijk thema’s. Het contact met de 
wethouder is goed.   

• Waterschap Kaderrichtlijn water volgen we op de 
voet. Het waterschap WRIJ heeft voor verschillende 
beken rondom Winterswijk plannen om deze te laten 
voldoen aan de KRW. Dit moet 2027 gerealiseerd 
zijn. We hebben regelmatig een bijpraat sessie met 
het waterschap. 

• Stopplaats fietsvierdaagse Op 27 juni hebben we 
een stopplaats/controlepunt verzorgt voor de 10e 
internationale Winterswijkse fietsvierdaagse. Dit 
hebben we gedaan bij Melkveebedrijf Kössinkhoeve 
aan de Kremerweg in Huppel. We hebben ca 1800 
bezoekers gehad, een drukke dag voor een ieder die 
geholpen heeft. Komend jaar gaan we dit opnieuw 
organiseren, locatie hebben we op het oog.  

• Uitwisseling met Bauernverband Vardingholt: We 
zijn op 15 augustus hebben we de “Duitsers” op 
bezoek gehad. We waren te gast bij Snijders 
Aardappelen in Meddo.  

• Begin augustus hebben we burgemeester 
Bengevoord en wethouder Fleuren bij gepraat over 
de impact van de blauwtong.    

• Deelname aan de energietafel van de gemeente 
Winterswijk. 
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